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Protokół nr XLVII/22 

z Sesji Rady Powiatu Żyrardowskiego 

odbytej w dniu 29 grudnia 2022 roku  

w siedzibie Zespołu Szkół Nr 1 w Żyrardowie 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Żyrardowskiego Pan Klaudiusz Stusiński otworzył obrady 

o godzinie 1005. Powitał przybyłych na Sesję Radnych oraz Gości. 

 

Ad. 2 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Żyrardowskiego Pan Klaudiusz Stusiński stwierdził,  

że w posiedzeniu uczestniczy 17 Radnych, co wobec ustawowego składu Rady,  

stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji.  

 

Nieobecni Radni: Jacek Czubak, Andrzej Koźbiał. 

 

Ad. 3 

 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

 

1. Otwarcie Sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z XLVI Nadzwyczajnej Sesji Rady Powiatu Żyrardowskiego. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Żyrardowskiego. 

6. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Powiatu Żyrardowskiego  

na 2022 rok. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wykazu i planu finansowego wydatków, które  

nie wygasają z upływem roku budżetowego 2022. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Żyrardowskiego. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie Uchwały Budżetowej Powiatu Żyrardowskiego  

na 2023 rok. 
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10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Powiatu na rok 2023. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej                

oraz planów pracy komisji stałych Rady Powiatu Żyrardowskiego na rok 2023. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie 

Powiatu Żyrardowskiego w 2023 roku. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zwiększenia wysokości środków finansowych  

na utrzymanie dziecka w placówce opiekuńczo wychowawczej typu rodzinnego 

prowadzonej przez Powiat Żyrardowski. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Powiatowego Programu  Działań na Rzecz 

Osób Niepełnosprawnych w Powiecie Żyrardowskim na lata 2022-2026. 

15. Informacja o pracy Zarządu. 

16. Sprawy różne. 

17. Zakończenie obrad. 

 

Porządek obrad został przyjęty w następujący sposób: 

 

17 głosami „za” Anna Bednarek, Krzysztof Dziwisz, Robert Janiszewski,  

Stanisław Kaniszewski, Piotr Krawczyk, Genowefa Milczarek, 

Dariusz Mitrowski, Stanisław Nalej, Michał Ochnicki, 

Krzysztof Rdest, Robert Rybicki, Kazimierz Sadowski, 

Klaudiusz Stusiński, Beata Sznajder, Wojciech Szustakiewicz, 

Andrzej Wilk, Błażej Zawadzki 

2 „nieobecni”   Jacek Czubak, Andrzej Koźbiał. 

 

Ad. 4 

 

Protokół z XLVI Nadzwyczajnej Sesji Rady Powiatu Żyrardowskiego został przyjęty  

w następujący sposób: 

 

17 głosami „za” Anna Bednarek, Krzysztof Dziwisz, Robert Janiszewski,  

Stanisław Kaniszewski, Piotr Krawczyk, Genowefa Milczarek, 

Dariusz Mitrowski, Stanisław Nalej, Michał Ochnicki, 

Krzysztof Rdest, Robert Rybicki, Kazimierz Sadowski, 
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Klaudiusz Stusiński, Beata Sznajder, Wojciech Szustakiewicz, 

Andrzej Wilk, Błażej Zawadzki 

2 „nieobecni”   Jacek Czubak, Andrzej Koźbiał. 

 

Ad. 5 

 

Skarbnik Powiatu Żyrardowskiego Pani Agnieszka Mazurek przedstawiła projekt uchwały  

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żyrardowskiego. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Mienia Komunalnego Pan Stanisław Kaniszewski 

przedstawił pozytywną opinię Komisji do ww. projektu uchwały. 

 

Radni nie zgłosili chęci podjęcia dyskusji w sprawie ww. uchwały. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Żyrardowskiego Pan Robert Janiszewski odczytał projekt 

ww. uchwały. 

 

Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żyrardowskiego 

została podjęta w następujący sposób: 

 

17 głosami „za” Anna Bednarek, Krzysztof Dziwisz, Robert Janiszewski,  

Stanisław Kaniszewski, Piotr Krawczyk, Genowefa Milczarek, 

Dariusz Mitrowski, Stanisław Nalej, Michał Ochnicki, 

Krzysztof Rdest, Robert Rybicki, Kazimierz Sadowski, 

Klaudiusz Stusiński, Beata Sznajder, Wojciech Szustakiewicz, 

Andrzej Wilk, Błażej Zawadzki 

2 „nieobecni”   Jacek Czubak, Andrzej Koźbiał. 

 

Ad. 6 

 

Skarbnik Powiatu Żyrardowskiego Pani Agnieszka Mazurek przedstawiła projekt uchwały 

zmieniającej Uchwałę Budżetową Powiatu Żyrardowskiego na 2022 rok. 
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Przewodniczący Komisji Budżetu i Mienia Komunalnego Pan Stanisław Kaniszewski 

przedstawił pozytywną opinię Komisji do ww. projektu uchwały. 

 

Radny Pan Błażej Zawadzki poinformował, że Radni otrzymywali zapewnienia, że Powiat  

nie traci żadnych środków zewnętrznych, a nie usłyszał od Pani Skarbnik informacji,  

że pieniądze na trzy drogi w Gminie Wiskitki tj. Aleksandrów, Czerwona Niwa Parcel  

oraz Nowy Drzewicz przechodzą na przyszły rok. Kolejno zwrócił się z pytaniem, czy zostały  

już przekazane środki w wysokości około 5.000.000,00 zł na szpital? 

 

Skarbnik Powiatu Żyrardowskiego Pani Agnieszka Mazurek poinformowała, że środki  

na szpital zostały przekazane w dniu wczorajszym. Kolejno odniosła się do tematu remontu 

dróg i oznajmiła, że tego zadania nie ma w Uchwale Budżetowej na 2023 rok. 

 

Radny Pan Błażej Zawadzki zwrócił się z pytaniem do Pana Starosty, co w związku  

z tym z pieniędzmi? Czy będzie to realizowane w przyszłym roku, tylko nie zostało 

wprowadzone z jakiegoś powodu do budżetu? Kolejno oznajmił, że Powiat Żyrardowski 

został objęty programem „Bezpieczne Drogi” w ramach realizacji budowy lotniska. Środki 

przeznaczone na ten program to 10.000.000,00 zł. Zwrócił się z pytaniem, na jakie drogi 

zostaną przeznaczone te środki, ponieważ do połowy stycznia należy złożyć wnioski? Zwrócił  

się z prośbą o deklarację, czy te środki zostaną wydatkowane w Gminie Wiskitki, która  

jest dotknięta bezpośrednio tą inwestycją. 

 

Starosta Powiatu Żyrardowskiego Pan Krzysztof Dziwisz odniósł się do tematu środków  

na remonty trzech dróg w Gminie Wiskitki i poinformował, iż w porozumieniu z Panem 

Burmistrzem  uznali, że dofinansowanie, które było przyznane na te odcinki, po ogłoszeniu 

przetargu okazało się, że ta kwota jest na tyle niska, że Gmina nie była w stanie partycypować 

we wkładzie własnym. Dlatego w porozumieniu z Panem Burmistrzem ustalili,  

że tego dofinansowania nie będą realizować w tym roku. Jeśli będą korzystniejsze możliwości 

pozyskania środków, to jest otwarta droga na przyszły rok. W międzyczasie z Centralnym 

Portem Komunikacyjnym odbyli wiele rozmów na temat tego, że Powiat Żyrardowski  

jak i inne Powiaty dotknięte oddziaływaniem CPK, potrzebują wsparcia na infrastrukturę 

drogową i nie wyobrażają sobie, żeby podczas budowy portu komunikacyjnego drogi 

powiatowe były niszczone, a nie było za to żadnej rekompensaty. Długie rozmowy przyniosły 

ten efekt, że nie tylko Powiat Żyrardowski dostał możliwość dofinansowania rzędu 
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10.000.000,00 zł, ale również Gmina Wiskitki i kilka innych Gmin z terenu Powiatu. Dodał, 

że uważa, iż Gmina Wiskitki będzie mogła ze swojej puli realizować drogi na swoim terenie. 

Natomiast o przeznaczeniu 10.000.000,00 zł, o które będzie aplikować Powiat uważa, że wraz 

z Zarządem Powiatu wyznaczą kierunki, biorąc pod uwagę potrzeby poszczególnych Gmin. 

Postarają się zrobić to w sposób racjonalny. Podkreślił, że teraz jest czas podejmowania 

uchwał budżetowych więc na początku stycznia będą finalizować stanowisko w tym temacie, 

by zdążyć ze wszystkimi wnioskami. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Żyrardowskiego Pan Robert Rybicki odczytał projekt 

ww. uchwały. 

 

Uchwała w sprawie uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Powiatu Żyrardowskiego  

na 2022 rok została podjęta w następujący sposób: 

 

12 głosami „za” Anna Bednarek, Krzysztof Dziwisz, Robert Janiszewski,  

Stanisław Kaniszewski, Genowefa Milczarek, , Stanisław Nalej, 

Michał Ochnicki, Krzysztof Rdest, Robert Rybicki,  

Kazimierz Sadowski, Klaudiusz Stusiński,  

Wojciech Szustakiewicz,  

1 „przeciw” Błażej Zawadzki 

4 „wstrzymuję się” Piotr Krawczyk, Dariusz Mitrowski, Beata Sznajder,  

Andrzej Wilk 

2 „nieobecni”   Jacek Czubak, Andrzej Koźbiał. 

 

Ad. 7 

 

Skarbnik Powiatu Żyrardowskiego Pani Agnieszka Mazurek przedstawiła projekt uchwały  

w sprawie ustalenia wykazu i planu finansowego wydatków, które nie wygasają z upływem 

roku budżetowego 2022. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Mienia Komunalnego Pan Stanisław Kaniszewski 

przedstawił pozytywną opinię Komisji do ww. projektu uchwały. 

 

Radni nie zgłosili chęci podjęcia dyskusji w sprawie ww. uchwały. 
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Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Żyrardowskiego Pan Robert Janiszewski odczytał projekt 

ww. uchwały. 

 

Uchwała w sprawie ustalenia wykazu i planu finansowego wydatków, które nie wygasają  

z upływem roku budżetowego 2022 została podjęta w następujący sposób: 

 

17 głosami „za” Anna Bednarek, Krzysztof Dziwisz, Robert Janiszewski,  

Stanisław Kaniszewski, Piotr Krawczyk, Genowefa Milczarek, 

Dariusz Mitrowski, Stanisław Nalej, Michał Ochnicki, 

Krzysztof Rdest, Robert Rybicki, Kazimierz Sadowski, 

Klaudiusz Stusiński, Beata Sznajder, Wojciech Szustakiewicz, 

Andrzej Wilk, Błażej Zawadzki 

2 „nieobecni”   Jacek Czubak, Andrzej Koźbiał. 

 

Ad. 8 

 

Skarbnik Powiatu Żyrardowskiego Pani Agnieszka Mazurek przedstawiła projekt uchwały  

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żyrardowskiego. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Mienia Komunalnego Pan Stanisław Kaniszewski 

przedstawił pozytywną opinię Komisji do ww. projektu uchwały. 

 

Radni nie zgłosili chęci podjęcia dyskusji w sprawie ww. uchwały. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Żyrardowskiego Pan Robert Rybicki odczytał projekt 

ww. uchwały. 

 

Uchwała w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żyrardowskiego została 

podjęta w następujący sposób: 

 

11 głosami „za” Anna Bednarek, Krzysztof Dziwisz, Robert Janiszewski,  

Stanisław Kaniszewski, Dariusz Mitrowski, Stanisław Nalej, 
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Michał Ochnicki, Krzysztof Rdest, Robert Rybicki,  

Kazimierz Sadowski, Klaudiusz Stusiński 

6 „wstrzymuję się” Piotr Krawczyk, Genowefa Milczarek, Beata Sznajder, 

Wojciech Szustakiewicz, Andrzej Wilk, Błażej Zawadzki 

2 „nieobecni”   Jacek Czubak, Andrzej Koźbiał. 

 

Ad. 9 

 

Skarbnik Powiatu Żyrardowskiego Pani Agnieszka Mazurek przedstawiła projekt uchwały  

w sprawie Uchwały Budżetowej Powiatu Żyrardowskiego na 2023 rok. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji Współpracy, Promocji, Zdrowia i Polityki Społecznej  

Pan Krzysztof Rdest przedstawił pozytywną opinię Komisji do ww. projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Transportu Pan Błażej Zawadzki 

przedstawił pozytywną opinię Komisji do ww. projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury Pan Michał Ochnicki przedstawił pozytywną 

opinię Komisji do ww. projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Mienia Komunalnego Pan Stanisław Kaniszewski 

przedstawił pozytywną opinię Komisji do ww. projektu uchwały. 

 

Radny Pan Błażej Zawadzki poinformował, że odnośnie przedłożonego projektu Komisja 

Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Transportu na posiedzeniu w dniu 2 grudnia, wyraziła 

prośbę i oczekiwania, o których mówił na ostatniej Sesji, aby zwiększyć środki na remonty 

dróg powiatowych, co nie zostało uwzględnione. Wyjaśnił, że stąd głosowanie czterech 

głosów „wstrzymujących się”. Wyjaśnił, że głosy „wstrzymujące się” były dlatego, że obecny 

Pan Radny, Członek Zarządu Andrzej Koźbiał powiedział, że będzie jeszcze na ten temat 

rozmawiał. Na ostatniej Sesji dowiedzieli się, że tak naprawdę środki na te remonty mogą  

być przesunięte w trakcie roku. Zwrócił uwagę, że w ubiegłym roku słyszeli to samo,  

a Powiat nie wykonał ani jednej nakładki remontowej asfaltowej w tym roku. Podkreślił,  

że ma wielkie obawy o stan dróg powiatowych w takich miejscowościach jak Badowo-Dańki, 

Osuchów, droga do Jesionki. Kolejno oznajmił, że jest 60% wzrost wydatków na promocję, 
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ze 100.000,00 zł do 160.000,00 zł, a na bardzo niskim poziomie są wydatki na remonty, gdzie 

chodzi o bezpieczeństwo.  

 

Radny Pan Wojciech Szustakiewicz poinformował, że jest mu przykro, że kolejny  

rok nie może zagłosować pozytywnie nad uchwałą dotyczącą budżetu na 2023 rok. 

Korzystając z prawa, jakie daje mu Ustawa o Samorządzie Powiatowym, jak również uchwała 

dotycząca prac nad projektem budżetu, zawsze składa wnioski w miesiącu sierpniu o ujęcie  

w budżecie najbardziej potrzebnych wydatków, związanych przede wszystkim z remontem 

dróg. Tak też się stało w roku 2022. Złożył w sierpniu dwa wnioski odnośnie modernizacji  

i remontu drogi Korytów-Radziejowice na odcinku w lesie, jak również dwa odcinki  

w Badowo-Dańki-Osuchów-Wygnanka, również na dwóch odcinkach. Nie tylko nie dostał 

odpowiedzi na swoje wnioski, ale niestety te zadania nie znalazły się w budżecie Powiatu. 

Komisja Ochrony Środowiska, Transportu i Dróg Publicznych, której Przewodniczącym  

jest Pan Błażej Zawadzki nad tymi problemami się pochylała i analizując założenia budżetu 

dotyczące 2023 roku szczególnie zwrócił im się fakt, że na remonty dróg przewiduje  

się 539.900,00 zł w Powiatowym Zarządzie Dróg. Kolejno oznajmił, że remonty o które 

złożył wnioski nie będą mogły być wykonane, bo z tych środków jeszcze będą wydatki  

na konserwacje sprzętu, na zakupy materiałów i zapewne zostanie około 300-400.000,00 zł. 

Dziwi się, że taka opinia, która wyszła z Komisji Ochrony Środowiska, Transportu i Dróg 

Publicznych, gdzie na siedmiu Członków pracujących wtedy i dających opinię, czterech 

wstrzymało się od głosu, powinna Pana Starostę i Zarząd zmobilizować do tego,  

aby przychylić się nad tym budżetem i wyjść naprzeciw oczekiwaniom. Oznajmił, że Radni  

są zobowiązani, aby reprezentować mieszkańców jak również użytkowników dróg, którzy  

w taki czy inny sposób dają im sygnały, że coś jest nie w porządku. Podkreślił, że będzie 

musiał się zastanowić i nie będzie mógł zagłosować za przyjęciem tego budżetu. Dodał,  

że budżet jest dość ambitny, dość wysoki jeśli chodzi o własne dochody. Widać starania  

się o dodatkowe środki. Ale niestety nie przysłoni to Radnym oczu i nie zahamuje 

użytkowników dróg tym, że w dwóch miejscach będzie się robiło drogę i inwestycje,  

a gdzieś indziej zapomni się w ogóle, że istnieją drogi powiatowe. 

 

Starosta Powiatu Żyrardowskiego Pan Krzysztof Dziwisz poinformował, że przykro  

jest słyszeć takie słowa od poprzedniego Starosty Powiatu, który według niego powinien 

dostrzegać takie aspekty, które może dla jednych są niewidoczne ale jednak, jeśli mówi  

się o kwotach, takich jak wspomniał Pan Radny – symbolicznych, to dlaczego nie zauważa 
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się kwot największych w historii Powiatu. Na początku Sesji Pan Przewodniczący Komisji 

wspomniał o możliwości dla Powiatu pozyskania 10.000.000,00 zł. Zwrócił się z pytaniem, 

czy kiedykolwiek były takie możliwości dla Powiatu? Oznajmił, że udało się to dzięki długim 

rozmowom i negocjacjom, by dla Powiatu były możliwości przyznania tych  środków  

a przy okazji także Gminy uzyskały środki dzięki Powiatowi. Podkreślił, że nie zauważa  

się tych środków a jedynie to, co nie zostało wykonane. Kolejno Pan Starosta przypomniał  

o odsetkach, o których mówiła Pani Skarbnik, na kwotę ponad 30.000.000,00 zł z kredytów. 

Są to odsetki historycznie wielkie w dobie dzisiejszego kryzysu. Można by dziś zaangażować 

kolejne kredyty na realizacje, jak było to w ubiegłych latach, ale Zarząd chce racjonalnie 

gospodarować środki i nie zadłużać więcej Powiatu. Podkreślił, że to nie jest dobry czas  

na branie kredytów. Dodał, że jeśli Radni będą wymagali od Zarządu by Zarząd wziął kredyt, 

na którąś z inwestycji drogowych, to pewnie przekonają Zarząd do tego. Zwrócił uwagę,  

że Zarząd stara się racjonalnie podchodzić do gospodarki finansowej i nie zadłużać więcej 

Powiatu, bo i tak trzeba spłacać ponad 2.000.000,00 zł samych odsetek każdego roku.  

Te środki bardzo chętnie by przeznaczył na remonty i inwestycje. Zwrócił się z prośbą,  

aby nie zarzucać Zarządowi tego, że nie chce bardziej zadłużać Powiatu, a chce pozyskiwać 

środki zewnętrzne, co przynosi rezultaty. Podkreślił, że w tej kadencji pozyskano ponad 

100.000.000,00 zł. Dodał, że przyszły rok także przynosi nowe możliwości. Odniósł  

się do współpracy z Gminami, w tym z Gminą Wiskitki, której nie zostawiono samej nawet 

na krok, natomiast w zamian słyszy od niektórych Przedstawicieli tej Gminy,  

jak jest źle. Zwrócił się z prośbą, aby przedstawić, czy kiedykolwiek w historii Powiatu były 

pozyskiwane większe środki na tę Gminę. Zwrócił się z prośbą, aby nie sprawiać wrażenia,  

że Powiat nie ma w planach realizacji dróg czy remontów, bo jest to dalekie od prawdy. 

Kolejno zwrócił się z pytaniem do Radnego Pana Wojciecha Szustakiewicza, dlaczego  

nie ma on zaufania, że może część z tych środków będzie przeznaczona na któreś drogi  

na terenie Gmin, o których wspominał? Wyjaśnił, że są otwarci, by te środki podzielić  

w mądry sposób. Nie kończy się wszystko na remoncie za kilkaset tysięcy złotych, to będą 

realizacje kilkumilionowe. Wierzy, że wspólnie to zrealizują. Zaapelował, aby wykazywać 

współpracę. Podsumował, że jeśli jakieś tematy są niezrozumiałe to jest otwarty  

na to, by każdy aspekt przedstawić i lepiej wytłumaczyć.  

 

O godzinie 1145 Przewodniczący Rady Pan Klaudiusz Stusiński zarządził 5 minut przerwy  

w obradach. 
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O godzinie 1147 posiedzenie opuścił Radny Pan Wojciech Szustakiewicz. 

 

O godzinie 1150 Przewodniczący Rady Pan Klaudiusz Stusiński wznowił obrady po przerwie. 

 

Radna Pani Genowefa Milczarek odniosła się do omawianej uchwały w zakresie oświaty. 

Oznajmiła, że napisane jest tam, że w stosunku do planu na 2022 rok w oświacie pieniądze 

wzrosną o 35%. Podkreśliła, że jest to bardzo dużo. Na Komisji Oświaty zwróciła  

się o to z pytaniem, na co Pani Skarbnik odpowiedziała, że to jest do planu i że ten plan ulegał 

w trakcie roku zmianom. Chciałaby usłyszeć realnie ile to się zmieni w stosunku do roku 

2022. Dodała, że kiedy zagląda do regulaminu, nad którym pracuje również Komisja 

Oświaty, to czyta tam, że w planach Starostwa trwają negocjacje dotyczące Mentora, którym 

nazywa się nauczyciela doświadczonego, który ma służyć młodemu nauczycielowi nie tylko 

pomocą ale ma prowadzić jego karierę zawodową. Kontynuowała, że ten Mentor dostaje  

80 zł, choć po negocjacjach podobno będzie to 100 zł brutto miesięcznie. Nauczyciel  

za wybitne osiągnięcia ma dostać do 10% uposażenia zasadniczego brutto. Ale żeby zdobyć 

te 10%, to musi wypełnić całą masę punktów. Zwróciła się z pytaniem do Pani Skarbnik,  

czy będzie to 35% w stosunku do 2022 roku, czy znacznie mniej będzie w budżecie  

na oświatę? 

 

Skarbnik Powiatu Żyrardowskiego Pani Agnieszka Mazurek poinformowała, że w nawiązaniu 

do rozmowy z Panią Radną faktycznie w projekcie uchwały na oświatę i wychowanie  

jest informacja, że środki w stosunku do planu roku 2022 są wyższe o 35,24%. Wyjaśniła,  

że budżet się planuje na koniec września. Po tym okresie były już dwie Sesje i środki zostały 

na Oświatę zwiększone o ponad 2.5000.000,00 zł, więc należy liczyć, że ten procent będzie 

trochę niższy. Oznajmiła, że z szybkich obliczeń wychodzi, że będzie to 21%.  

 

Starosta Powiatu Żyrardowskiego poinformował, że jeśli chodzi o procenty, to należy 

pamiętać, że w zeszłym roku sporo zabrakło w oświacie i były przesunięcia, ale myśli,  

że te środki wystarczą na te potrzeby i na zwiększenia wynagrodzeń tam, gdzie jest  

to konieczne. Najniższa krajowa w przyszłym roku się zwiększa i na pewno w tej puli  

są też przewidziane takie środki. Kolejno odniósł się do regulaminu i oznajmił,  

że nie jest on dziś przedmiotem obrad i Wydział Oświaty się nad nim cały czas pochyla,  

więc zostawia to ekspertom, osobom, które w oświacie działają wiele lat. Podsumował,  

że wspólnymi siłami zostanie to tak dopracowane, że nauczyciele będą zadowoleni. 
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Podziękował, że Pani Radna wraz z Panem Przewodniczącym tak zabiegają o te sprawy  

bo widać, że przyszłość oświaty leży im na sercu. 

 

Radna Pani Genowefa Milczarek podkreśliła, iż Pan Starosta powiedział, że zabrakło  

w zeszłym roku pieniędzy, dlatego trzeba było wciąż dokładać. Oświadczyła,  

że  te 21% dla oświaty to nadal jest mało. Kolejno zwróciła się z pytaniem, czy Pan Mirosław 

Kret jest Dyrektorem Wydziału?  

 

Radny Pan Piotr Krawczyk odniósł się do tematu dróg i złożonego wniosku. Oznajmił,  

że nie wynika to z ambicji czy „widzi mi się”. Opiniowano sprawy w odniesieniu do skarg  

na Pana Dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg, dotyczące utrzymania dróg i braku remontów 

na drogach osób, które pisały skargi. Oznajmił, że padł wniosek o zwiększenie środków  

w budżecie o te, które PZD wypracowuje, w tym roku w wysokości ponad 2.000.000,00 zł. 

Przewiduje się natomiast środki na bieżące utrzymanie i remonty dróg w wysokości około 

500.000,00 zł, co nie jest chyba odpowiednią wysokością. Kolejno odniósł się do sprawy 

dotyczącej pieniędzy z Centralnego Portu Komunikacyjnego. Przypomniał, że na spotkaniu  

w 2020 roku, na którym była Pani Starosta Beata Sznajder i Burmistrz Gminy Wiskitki,  

Pan Minister Horała obiecał te pieniądze. Trochę szkoda, że dopiero w 2023 roku zobaczymy, 

czy te pieniądze dotrą. Rozumie, że deklaracja Pana Horały wynikała z dyskusji, w której  

sam zabierał głos, która dotyczyła zniszczenia dróg gminnych i powiatowych przy budowie 

autostrady, gdzie nie zostało to w tamtym okresie naprawione i zrealizowane. W związku  

z tym wnioskowali o to, żeby zrekompensować Powiatowi Żyrardowskiemu i Gminie 

Wiskitki naprawę tych dróg i doprowadzenie ich do należytego stanu technicznego. Dodał,  

że chodziło również o to, że w przypadku wypadków i zdarzeń kiedy autostrada jest 

zablokowana, pojazdy zjeżdżają na drogi powiatowe i gminne, często o nośności 

przekraczającej dopuszczalne limity i niszczą te drogi. Wnioskowali o to, aby strona rządowa 

i Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad w tym temacie zajęła stanowisko i podjęła 

działania. Następnie Pan Radny oznajmił, że ponad 50% dróg powiatowych jest na terenie 

Gminy Wiskitki, dlatego tak często pojawiają się w propozycjach i projektach na ich remont, 

ponieważ przez lata nie były realizowane a ich stan techniczny jest opłakany. Podsumował,  

że to również dla bezpieczeństwa Rady, Zarządu, Pana Starosty, Dyrektora PZD wnioskuje 

się o zwiększenie środków, ponieważ kiedy zaistnieje zdarzenie, kiedy ktoś ulegnie 

wypadkowi albo poniesie śmierć, będzie uzasadnienie i obrona, że zrobiono wszystko,  

żeby tych zagrożeń uniknąć.  
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Radny Pan Błażej Zawadzki poinformował, że jeżeli chodzi o te 10.000.000,00 zł,  

to Pan Starosta mówi, że załatwił dla Powiatu i Gmin te pieniądze a prawda jest taka,  

że z dokumentacji, jaką otrzymały Gminy i prawdopodobnie Powiat też, takie same środki 

otrzymał zarówno Powiat Warszawski, Miasto i Gmina Błonie, Gminy z Powiatu 

Sochaczewskiego, Gmina Grodzisk więc te środki były dzielone jeżeli chodzi  

o to, czy dostaje Powiat, Gmina miejska lub miejsko-wiejska, bądź Gmina wiejska.  

Wie, że z naszego Powiatu otrzymał m.in. Żyrardów jako otoczenie lotniska 5.000.000,00 zł, 

Gmina miejsko-wiejska Wiskitki 5.000.000,00 zł, Gmina wiejska Radziejowice  

2.500.000,00 zł. Takie pieniądze w pozostałych Powiatach, które okalają lotnisko również 

będą rozdysponowane. Kolejno oznajmił, że przez dwa lata na terenie Gminy Wiskitki, mówi 

się o pozyskanych pieniądzach ale nie przebudowano na podstawie projektu ani jednego 

kilometra drogi. Faktem jest to, że dziś Radni musieli przegłosować oddanie rządowych 

pieniędzy na drogi – 1.700.000,00 zł. Kolejno odniósł się do wypowiedzi Radnego Pana 

Piotra Krawczyka i poinformował, że za każdym razem na Komisji Skarg, Wniosków  

i Petycji pod przewodnictwem Pana Kazimierza Sadowskiego, Radni bronią Powiatu, bronią 

PZD i bronią Zarządu dotyczące skarg na stan techniczny dróg. Chodzi  

o to, że ok 539.000,00 zł, które ma Pan Dyrektor PZD do dyspozycji, są to pieniądze  

na łatanie dziur i punktowe niwelowanie problemów. Wystarczy podnieść tę kwotę o 20/30%, 

żeby odpowiedzieć na obecną inflację. Podkreślił, że za te pieniądze nie naprawi  

się wszystkich dróg w Powiecie tylko chodzi o to, aby starczyło na te działania, które były 

realizowane w latach poprzednich, o zapewnienie minimum. Podsumował,  

że to, aby pieniądze wypracowane przez Powiatowy Zarząd Dróg trafiały  

w 100% do jednostki, było życzeniem zgłaszanym od lat.  

 

Starosta Powiatu Żyrardowskiego poinformował, że dobrze Pan Radny zauważył,  

iż udzielono pomocy nie tylko w Powiecie Żyrardowskim ale i w innych Powiatach. Cieszy 

się, że szersze grono skorzystało na przeprowadzonych rozmowach, że Zarząd Powiatu  

był na tyle skuteczny. Oznajmił, że Zarząd Powiatu swoją działalnością i bardzo dobrą 

współpracą na różnych płaszczyznach  udowodnił, że potrafi skutecznie zabiegać o środki  

ale też i ta współpraca w większości przypadków jest jednomyślna. Zarząd obroni się swoimi 

decyzjami i efektami ponieważ po owocach każdy mieszkaniec będzie mógł ocenić. Dodał,  

że Zarząd jest otwarty na dobrą współpracę i jeśli mieszkańcy wnoszą jakieś skargi,  

to również są otwarci na merytoryczną dyskusję. Zwrócił się z prośbą, aby nie prowokować 
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tych sytuacji i to będzie najlepszą obroną, jeśli ktoś powstrzyma się od prowokowania,  

by te skargi wpływały.  

 

Radny Pan Michał Ochnicki odniósł się do tematu dotyczącego oświaty i regulaminu 

wynagrodzeń. Wytłumaczył, jak wygląda praca nad regulaminem. Wyjaśnił, że na początku 

dostali informację o tym, że trzeba uzupełnić o brakującą uchwałę, co zostało uzupełnione. 

Podkreślił, że prace cały czas są prowadzone. Odbyły się dwa spotkania zespołu roboczego 

dotyczącego regulaminu wynagradzania, gdzie na chwilę obecną czekają na przedstawienie 

protokołu z tego posiedzenia i wypracowania regulaminu, który zostanie przedstawiony  

na początku Komisji, później w formie uchwały do przegłosowania. Podziękował za tak duże 

zainteresowanie. Dodał, że Komisja obdarzyła go zaufaniem i wytypowała go do pracy nad 

regulaminem. W tym zespole uczestniczą również Związki Zawodowe, które  

też przedstawiają swoje postulaty. Podkreślił także duży wkład pracy Pana Mirosława Kreta  

z Wydziału Oświaty. Czekają na protokół, który zawiera rozbieżności, z którymi  

się nie zgadzają. Przypomniał, że regulamin to wewnętrzny dokument Rady Powiatu 

Żyrardowskiego, nieuchwalany ustawą aczkolwiek dopasowywany do tej ustawy.  

Ma nadzieję, że to się uda. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Żyrardowskiego Pan Robert Janiszewski odczytał projekt 

ww. uchwały. 

 

Uchwała w sprawie Uchwały Budżetowej Powiatu Żyrardowskiego na 2023 rok została 

podjęta w następujący sposób: 

 

10 głosami „za” Anna Bednarek, Krzysztof Dziwisz, Robert Janiszewski,  

Stanisław Kaniszewski, Stanisław Nalej, Michał Ochnicki, 

Krzysztof Rdest, Robert Rybicki, Kazimierz Sadowski, 

Klaudiusz Stusiński,  

6 „wstrzymuję się” Piotr Krawczyk, Genowefa Milczarek, Dariusz Mitrowski, 

Beata Sznajder, Andrzej Wilk, Błażej Zawadzki 

3 „nieobecni”   Jacek Czubak, Andrzej Koźbiał, Wojciech Szustakiewicz. 

 

Ad. 10 
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Przewodniczący Rady Pan Klaudiusz Stusiński poinformował, że plan pracy Rady Powiatu  

na rok 2023 został przesłany Państwu Radnym wraz z materiałami.  

 

Radni nie zgłosili chęci podjęcia dyskusji w sprawie ww. uchwały. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Żyrardowskiego Pan Robert Rybicki odczytał projekt 

ww. uchwały.  

 

Uchwała w sprawie w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Powiatu na rok 2023 została 

podjęta w następujący sposób: 

 

16 głosami „za” Anna Bednarek, Krzysztof Dziwisz, Robert Janiszewski,  

Stanisław Kaniszewski, Piotr Krawczyk, Genowefa Milczarek, 

Dariusz Mitrowski, Stanisław Nalej, Michał Ochnicki, 

Krzysztof Rdest, Robert Rybicki, Kazimierz Sadowski, 

Klaudiusz Stusiński, Beata Sznajder, Andrzej Wilk,  

Błażej Zawadzki 

3 „nieobecni”   Jacek Czubak, Andrzej Koźbiał, Wojciech Szustakiewicz. 

 

 

Ad. 11 

 

Przewodniczący Rady Pan Klaudiusz Stusiński poinformował, że plan pracy i kontroli 

Komisji Rewizyjnej oraz plany pracy komisji stałych Rady Powiatu Żyrardowskiego  

na rok 2023 zostały przesłane Państwu Radnym wraz z materiałami.  

 

Radni nie zgłosili chęci podjęcia dyskusji w sprawie ww. uchwały. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Żyrardowskiego Pan Robert Janiszewski odczytał projekt 

ww. uchwały.  

 

Uchwała w sprawie zatwierdzenia planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej oraz planów 

pracy komisji stałych Rady Powiatu Żyrardowskiego na rok 2023 została podjęta  

w następujący sposób: 
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16 głosami „za” Anna Bednarek, Krzysztof Dziwisz, Robert Janiszewski,  

Stanisław Kaniszewski, Piotr Krawczyk, Genowefa Milczarek, 

Dariusz Mitrowski, Stanisław Nalej, Michał Ochnicki, 

Krzysztof Rdest, Robert Rybicki, Kazimierz Sadowski, 

Klaudiusz Stusiński, Beata Sznajder, Andrzej Wilk,  

Błażej Zawadzki 

3 „nieobecni”   Jacek Czubak, Andrzej Koźbiał, Wojciech Szustakiewicz. 

 

Ad. 12 

 

Dyrektor Wydziału Organizacyjnego Pan Maciej Ragan przedstawił projekt uchwały  

w sprawie rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie Powiatu Żyrardowskiego 

w 2023 roku. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji Współpracy, Promocji, Zdrowia i Polityki Społecznej  

Pan Krzysztof Rdest przedstawił pozytywną opinię Komisji do ww. projektu uchwały. 

 

Radni nie zgłosili chęci podjęcia dyskusji w sprawie ww. uchwały. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Żyrardowskiego Pan Robert Rybicki odczytał projekt 

ww. uchwały. 

 

Uchwała w sprawie rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie Powiatu 

Żyrardowskiego w 2023 roku została podjęta w następujący sposób: 

 

15 głosami „za” Anna Bednarek, Krzysztof Dziwisz, Robert Janiszewski,  

Stanisław Kaniszewski, Piotr Krawczyk, Genowefa Milczarek, 

Dariusz Mitrowski, Stanisław Nalej, Krzysztof Rdest,  

Robert Rybicki, Kazimierz Sadowski, Klaudiusz Stusiński, 

Beata Sznajder, Andrzej Wilk, Błażej Zawadzki 

1 „wstrzymuję się” Michał Ochnicki 

3 „nieobecni”   Jacek Czubak, Andrzej Koźbiał, Wojciech Szustakiewicz. 
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Ad. 13 

 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie Pani Agnieszka Karwat przedstawiła 

projekt uchwały w sprawie zwiększenia wysokości środków finansowych na utrzymanie 

dziecka w placówce opiekuńczo wychowawczej typu rodzinnego prowadzonej przez Powiat 

Żyrardowski. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji Współpracy, Promocji, Zdrowia i Polityki Społecznej  

Pan Krzysztof Rdest przedstawił pozytywną opinię Komisji do ww. projektu uchwały. 

 

Radni nie zgłosili chęci podjęcia dyskusji w sprawie ww. uchwały. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Żyrardowskiego Pan Robert Janiszewski odczytał projekt 

ww. uchwały. 

 

Uchwała w sprawie zwiększenia wysokości środków finansowych na utrzymanie dziecka  

w placówce opiekuńczo wychowawczej typu rodzinnego prowadzonej przez Powiat 

Żyrardowski została podjęta w następujący sposób: 

 

16 głosami „za” Anna Bednarek, Krzysztof Dziwisz, Robert Janiszewski,  

Stanisław Kaniszewski, Piotr Krawczyk, Genowefa Milczarek, 

Dariusz Mitrowski, Stanisław Nalej, Michał Ochnicki, 

Krzysztof Rdest, Robert Rybicki, Kazimierz Sadowski, 

Klaudiusz Stusiński, Beata Sznajder, Andrzej Wilk,  

Błażej Zawadzki 

3 „nieobecni”   Jacek Czubak, Andrzej Koźbiał, Wojciech Szustakiewicz. 

 

Ad. 14 

 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie Pani Agnieszka Karwat przedstawiła 

projekt uchwały w sprawie przyjęcia Powiatowego Programu  Działań na Rzecz Osób 

Niepełnosprawnych w Powiecie Żyrardowskim na lata 2022-2026. 
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Wiceprzewodniczący Komisji Współpracy, Promocji, Zdrowia i Polityki Społecznej  

Pan Krzysztof Rdest przedstawił pozytywną opinię Komisji do ww. projektu uchwały. 

 

Radni nie zgłosili chęci podjęcia dyskusji w sprawie ww. uchwały. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Żyrardowskiego Pan Robert Rybicki odczytał projekt 

ww. uchwały. 

 

Uchwała w sprawie przyjęcia Powiatowego Programu  Działań na Rzecz Osób 

Niepełnosprawnych w Powiecie Żyrardowskim na lata 2022-2026 została podjęta  

w następujący sposób: 

 

 

16 głosami „za” Anna Bednarek, Krzysztof Dziwisz, Robert Janiszewski,  

Stanisław Kaniszewski, Piotr Krawczyk, Genowefa Milczarek, 

Dariusz Mitrowski, Stanisław Nalej, Michał Ochnicki, 

Krzysztof Rdest, Robert Rybicki, Kazimierz Sadowski, 

Klaudiusz Stusiński, Beata Sznajder, Andrzej Wilk,  

Błażej Zawadzki 

3 „nieobecni”   Jacek Czubak, Andrzej Koźbiał, Wojciech Szustakiewicz. 

 

Ad. 15 

 

Informacja o pracy Zarządu została przyjęta bez uwag i stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad. 16 

 

Starosta Powiatu Żyrardowskiego Pan Krzysztof Dziwisz podziękował Radnym  

za przeprocedowanie dziś wszystkich punktów. Oznajmił, że to ostatnia Sesja w tym roku. 

Podziękował za ten ciężki rok, podczas którego wychodziliśmy z pandemii, z drugiej strony 

wojna, która sprawiła, że bardzo wiele problemów spadło zarówno na nasz kraj jak i powiat, 

ponieważ pomagano bardzo mocno Uchodźcom, przekazywano środki, które były 

dysponowane od Wojewody, ale też koszty poszczególnych inwestycji wzrosły. Mimo  
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to, udało się wspólnie Zarządowi Powiatu i Państwu Radnym, niezależnie od opinii  

w różnych tematach, ale w tych najważniejszych sprawach udało się działać wspólnie i udało 

się wypracować rozwiązania, które pozwalają zakończyć ten rok z wieloma udanymi 

inwestycjami oraz budżetem zabezpieczyć różne sprawy na przyszły rok. Podziękował Pani 

Skarbnik za duże zaangażowanie w tworzeniu budżetu oraz podziękował wszystkim Radnym, 

że pomogli w jego kształtowaniu. Podziękował Zarządowi za wzorową współpracę. Wierzy, 

że kolejny rok przyniesie kolejne dofinansowania i wiele udanych wspólnych realizacji. 

Życzył wszystkiego dobrego na nowy 2023 rok.  

 

Przewodniczący Rady Pan Klaudiusz Stusiński podziękował Radnym za trudny rok. Życzył 

Radnym, aby wszystkie inicjatywy, które podejmą zostały zrealizowane. Podziękował 

pracownikom Biura Rady z Panem Dyrektorem Maciejem Raganem na czele oraz Panom 

Informatykom za współpracę. Życzył wszystkiego najlepszego na Nowy Rok. 

 

Radna Pani Genowefa Milczarek zwróciła się z prośbą o ustalenie konkretnego dnia  

w tygodniu, w którym odbywają się Sesje Rady Powiatu Żyrardowskiego.  

 

Starosta Powiatu Żyrardowskiego Pan Krzysztof Dziwisz poinformował, że te kwestie, które 

będą mogli na pewno usprawnią. Podziękował wszystkim pracownikom jednostek 

powiatowych i Starostwa Powiatowego za wsparcie. Życzył wszystkiego najlepszego  

na Nowy Rok. 

 

Ad. 17 

 

Przewodniczący Rady Pan Klaudiusz Stusiński o godz. 1254 zamknął obrady  

XLVII Sesji Rady Powiatu Żyrardowskiego. 

 

               Przewodniczący 

Rady Powiatu Żyrardowskiego 

 

             Klaudiusz Stusiński 

Protokołowała: 

W. Majewska 


